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1. KATSAUS VUOTEEN 2021 
 

 
Vuosi 2021 käynnistyi toiveikkaana, kun edellisen vuoden koronahaasteiden jälkeen toimintaa 
päästiin jälleen toteuttamaan täydellä miehityksellä. Toimintakautta vauhdittivat kunnallisvaalit, 
joihin sekä Seura että Lauttasaari-lehti panostivat runsaasti. ”Saarivaltuuston” toteuttaminen oli 
muhinut suunnitelmissa jo pidemmän aikaa ja onnistuimme toteuttamaan tilaisuuden todellisena 
hybridi-tapahtumana. Saarelta löytyi runsaasti ehdokkaita ja onnistuimme loppujen lopuksi 
äänestämään omia ehdokkaitamme myös tärkeisiin tehtäviin kaupungin päätöselimissä. 
 
Vaikka koronatilanne kiristyi jälleen kesälomakauden jälkeen ja peruutti toistamiseen perinteiset 
Lauttasaari-päivät, oli toimintavuotemme täynnä niin perinteisiä kuin uusiakin tapahtumia. 
Keväinen siivoustapahtuma keräsi runsaasti osallistujia ja levittäytyi ympäri saarta. Testasimme 
myös onnistuneesti ”Tervetuloa naapuriksi” -konseptia ja pääsimme toivottamaan uusia asukkaita 
tervetulleiksi Lauttasaareen. Syksyn saavuttua teimme tiivistä yhteistyötä Helsingin Pelastusliitto 
HELPE ry:n kanssa ja järjestimme useita niin kodin, taloyhtiön kuin kunkin omaan turvallisuuteen ja 
jaksamiseen liittyvää luentoa. Vuoden loppuun puristimme vielä uuden kokeilun kulttuuripuolella, 
kun ”Muistojen teatteri” -toiminta käynnistyi. 
 
Seuran strateginen ”Hiilineutraali Lauttasaari 2030” -hankkeessa tapahtui paljon edistysaskeleita 
vapaaehtoisista koostuvan projektiryhmän työstäessä asioita eteenpäin, luonnollisesti täysin etänä 
rajoitukset huomioiden. Vuoden aikana saavutetuista onnistumisista kuuluu iso kiitos myös 
sponsoreillemme Helenille, Keskolle, S-ryhmä, Lauttasaaren seurakunnalle, Webropol Oy:lle sekä 
upealle, erittäin kokeneista asiantuntijoista koostuvalle ohjausryhmällemme. Löydät lisätietoa 
hankkeen omasta osiosta sekä verkkosivuilta https://www.lauttasaari.fi/hiilineutraali-lauttasaari-
2030/. 
 
Kun nyt kertaan mielessäni kulunutta 59. toimintakautta, en voisi olla tyytyväisempi 
saavutuksiimme. Seura on onnistunut ylläpitämään sekä kehittämään yhteyksiään Helsingin 
kaupungin suuntaan ja Lauttasaarella oli kunnia toimia uuden pormestarin, Juhana Vartiaisen, 
järjestämän asukasillan ensimmäisenä kaupunginosana. Seuran jäsenmäärä kasvoi vuoden aikana 
ja yli tuhannella jäsenellä olemme kiistatta suurin kaupunginosayhdistys. Seura panosti 
toimintavuoden aikana myös taloyhtiöjäsenyyden uudistukseen ja tarkoituksena on jatkaa 
tarjoamalla ja kehittämällä yhteisöllistä alustaa lauttasaarelaisille taloyhtiöille.  
 
On sanomattakin selvää, että ilman aktiivisia vapaaehtoisia sekä yhteistyökumppaneitamme 
emme olisi onnistuneet läheskään samassa laajuudessa. Lämmin kiitos jokaiselle, panoksenne on 
ollut korvaamaton! 
       
 

Nina Lukkari  
puheenjohtaja  
Lauttasaari-Seura ry 

 
 
 
 
 
 

https://www.lauttasaari.fi/hiilineutraali-lauttasaari-2030/
https://www.lauttasaari.fi/hiilineutraali-lauttasaari-2030/
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2. TYÖRYHMIEN TOIMINTA 
 
2.1. Kaupunkiympäristötyöryhmä  
 
Kaupunkiympäristötyöryhmän tehtävänä on seurata Lauttasaaren ja Koivusaaren kaavoitusta, 
rakentamista ja liikennesuunnittelua sekä valmistella ja antaa näitä asioita koskevia Seuran 
lausuntoja ja kannanottoja. 
 
Toimintavuonna suurin kaavoitukseen liittyvä asia oli Koivusaari. Työryhmä oli päätösvaiheessa 
yhteydessä kaupunkiympäristölautakuntaan, kaupunginhallitukseen ja valtuustoryhmiin. 
Kaupunginvaltuusto hyväksyi Koivusaaren asemakaavan 8.9.2021 ja Etelä-Suomen 
aluehallintovirasto antoi vesi- ja ympäristöluvat 16.7.2021. Seura valitti molemmista päätöksistä. 
 
Vattuniemen keskustan laaja asemakaavahanke eteni kaavaehdotukseksi. Pienempiä hankkeita 
olivat muun muassa Ruukinlahdenpuistoon kuplahallin mahdollistava asemakaavan muutos ja 
Lauttasaarentien länsiosan liikennesuunnitelma sekä Paseon saunahankkeen kaavoitus. 
 
Keväällä 2021 työryhmän sai tietoonsa, että kaupunki on alkanut valmistella uudestaan 
Länsiväylän ympäristön kaavoittamista. Syksyllä hanke tuli julkiseksi kaupunkiympäristötoimialan 
vuoden 2022 toimintasuunnitelmassa. Kaupunki käynnisti Länsiväylän ympäristön osayleiskaavan 
laadinnan. Asiasta järjestettiin myös tapaaminen työryhmän edustajien ja virkavalmistelijoiden 
kanssa. Osayleiskaavan tarkkailualue koskee koko Länsiväylän alue Salmisaaresta Espoon rajalle 
asti. 
 
Keväällä 2021 työryhmä jatkoi Hiilineutraali Lauttasaari -hankkeen valmistelua. Suunnittelusta 
vastasi oma projektiryhmäksi. Hankkeen tavoitteita ja sisältöä täsmennettäessä projektiryhmä 
tapasi muun muassa Helenin edustajia.  Hanketta ohjaamaan koottiin arvovaltainen ohjausryhmä. 
Se piti ensimmäisen kokouksensa 21.4.2021. Tuossa vaiheessa hanke siirtyi työryhmästä seuran 
hankkeeksi. 
 
Länsiulapanniemen ulkoilureitti valmistui loppuvuodesta ja siitä tuli hyvin suosittu. Kaupunki 
huomioi reitin suunnittelussa ja toteutuksessa kaupunkiympäristötyöryhmän esitykset. 
 
Työryhmän asialistalla oli edelleen merellinen strategia. Uutena asiana ryhmä käynnisti 23.3.2021 
Lauttasaaren ympäristöohjelman valmistelun. 
 
Toimintavuonna 1.8. alkoi uusi valtuustokausi. Työryhmä perehtyi uuteen valtuustostrategiaan jo 
sen valmisteluvaiheessa. Uusi pormestari piti pormestari-illan 11.11.2021 Lauttasaaressa. 
Työryhmän puheenjohtaja ja Seuran puheenjohtaja työstivät iltaan ennakkokysymyksiä. 
 
Kaupunkiympäristötoimiala käynnisti vuoden aikana liikenneturvallisuuden kehittämisohjelman ja 
uuden pysäköintipolitiikan laatimisen. Ryhmä kehotti jäseniään kommentoimaan niitä kerro 
kantasi -ohjelman kautta. 
 
Työryhmä kokoontui toimintavuonna 11 kertaa, kokoukset olivat yhtä lukuun ottamatta 
etäkokouksia. 
 
Ryhmän puheenjohtaja oli Katri Penttinen ja jäseninä olivat Riitta Elf, Mikko Eräkangas, Leena 
Karessuo (alkaen 21.6.2021), Marja Lahtinen (sihteeri), Christina Linden, Henrik Lundsten, Hannu 
Luotonen, Anu Mansikka, Ora Meres-Wuori, Heimo Pystynen, Saana Rossi (alkaen 16.8.2021), Elina 
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Salminen (23.2.2021 saakka), Marjo Sievänen, Pete Suhonen, Henrik Timonen, Jukka Tulkki ja Juha 
Winter.  
 
2.2. Päiväkoti- ja koulutyöryhmä 
 
Päiväkoti- ja koulutyöryhmän toiminta oli vähäistä koronapandemian takia eikä virallisia 
vaikuttajatapaamisia järjestetty. Vuodenvaihteessa 2020 - 21 työryhmä järjesti toisinnon vuoden 
2018 asukaskyselystä. Kyselyyn vastasi 156 henkilöä, ja vastausten perusteella työryhmän 
toiminnan painopisteitä suunnataan enemmän varhaiskasvatuksen henkilöstön riittävyyteen, 
Lauttasaareen liikennejärjestelyiden turvallisuuteen (yhdessä kaupunkiympäristötyöryhmän 
kanssa) sekä urheilu- ja harrastetilojen saatavuuteen. Koulujen remonttien eteneminen ja 
päiväkotien riittävän kapasiteetin turvaaminen säilyvät niin ikään työryhmän toiminnan keskiössä. 
 
Kertomusvuoden aikana seurattiin neuvolapalvelujen ja ala-asteen remonttien etenemistä. Lisäksi 
työryhmä teki yhteistyötä kaupunkiympäristötyöryhmän kanssa mm. Lauttasaaren 
liikennejärjestelyiden ja Vattuniemen kaavan kommentoinnissa. 
 
Työryhmä kokoontui 4 kertaa vuoden aikana. 
 
Työryhmässä mukana Leena Juntunen (pj), Johanna Mäkelä, Yvonne Wenzel (3/2021 asti) ja Sanna 
Rintala (12/2021 alkaen). 
 
 
2.3. Sote-työryhmä 
 
Työryhmän toiminta aktivoitui toukokuussa, jolloin käynnistyi yhteistyöhanke Metropolia-
ammattikorkeakoulun kanssa. Hankkeen tarkoituksena oli löytää keinoja lauttasaarelaisten kotona 
asuvien ikäihmisten toimintakyvyn säilymiseksi. Helsingin kaupungin viimeisimmän tilaston 
(2019/20) mukaan ikäryhmä 75+ on yksi nopeimmin kasvavista ikäryhmistä Helsingissä.  

 
Työ suoritettiin opinnäytetyönä, eikä Seuralle aiheutunut hankkeesta kustannuksia. Etäkokouksia 
Zoomin välityksellä pidettiin opiskelijoiden ja työn ohjaajien kanssa useita; toukokuussa kaksi, 
kesäkuussa kaksi, heinäkuussa yksi kokous ja elokuussa kaksi etäkokousta, joissa tulokset esiteltiin. 
Opiskelijoiden huolella tehdyn työn tuloksena saatiin kolme ehdotusta; 1. Digi-opastaja 
terveysasemalle, 2. Terveystreffit eli ystävätapaaminen ja asiantuntijan infohetki terveysasemalla 
säännöllisin väliajoin ja 3. Ikäihmisten tapahtumakalenteri ja info-palsta Lauttasaari-lehdessä. 
Näistä ensin mainittua pidettiin toteuttamiskelpoisimpana. Hankkeen tulos on myös esitelty 
Lauttasaaren terveysaseman ylilääkärille, jonka käsissä ehdotuksen käytännön toteutus on. 

 
Sote-työryhmä on kärsinyt jäsenten vähyydestä, myöskään selkeää agendaa toiminnan 
jatkumiselle ei ole ollut nähtävissä. Toimintaedellytysten puuttuessa työryhmän toiminta 
päätettiin hallituksen lokakuun kokouksessa keskeyttää toistaiseksi. Työryhmän puheenjohtajana 
toimi Timo Pellinen. 
 
 
2.4. Historiatyöryhmä 
 
Työryhmä jatkoi opastuksia Lauttasaaren kartanossa syksyllä 2021, kunnes opastukset jouduttiin 
uudelleen keskeyttämään koronatilanteen pahennuttua.  
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Työryhmän jäsenet kirjoittivat läpi vuoden historia-aiheisia artikkeleita Lauttasaari-lehteen. 
Työryhmän jäsenet toimivat lisäksi aktiivisesti Facebook-ryhmissä, kuten ”Lauttasaari ennen”. 
Työryhmä teki yhteistyötä Helsingin Reserviupseerien Ilmatorjuntakerhon kanssa Myllykallion ja 
Veijarivuorenniemen muistotykkien uudelleen maalaamisen aikaansaamiseksi. Samalla tykkien 
ympäristöä siistittiin. 
 
Työryhmä työskenteli Särkiniemen ruutikellarin ja sen ympäristön hoidon parissa. Kellarin vierestä 
sahattiin pois tiellä ollut vanha pensas ja kellarin oveen kiinnitettiin sen käytöstä kertovat kyltit. 
Kaupungin ja kaupunginmuseon edustajien kanssa pidettiin kesällä katselmus koskien ruutikellarin 
ilmastointiaukon uudelleen avaamista. Samassa katselmuksessa tarkastettiin Särkiniemessä 
sijaitsevan etäisyysmittaritornin kunto ja sovittiin sitä koskevista toimista.  
 
Työryhmä teki yhteistyötä Helsingin yliopiston arkeologian laitoksen, kaupunginmuseon ja 
museoviraston kanssa koskien Tuntemattoman sotilaan haudan tutkimista. 
Työryhmä kävi keskusteluja Lauttasaaren seurakunnan kanssa, jotta remontoidulle kirkolle 
saataisiin kaappitilaa Seuran hallussa olevan arvokkaimman historiallisen aineiston säilyttämiseksi.  
Työryhmä oli mukana Lottalehto-alueen kehittämisessä Lotta Svärd Säätiön ja Helsingin kaupungin 
kanssa. 
 
Kari Kemppinen aloitti Lauttasaaren ala-asteen kanssa Lauttasaaren historiaa tunnetuksi -
infoesitykset luokille, aiheena oli Myllykallio. Esitykset jouduttiin keskeyttämään koronaepidemian 
pahenemisen vuoksi. 
 
Työryhmän puheenjohtajana toimi Ville Elomaa ja jäseninä Kari Kemppinen ja Antti Matilainen. 
 
 
2.5. Svenska Gruppen 
 
Under pandemiåret 2021 låg verksamheten till stora delar nere, pga restriktionerna. Under våren 
och sommaren kunde evenemang endast ordnas utomhus.  
 
Den 19 april ordnades en guidad promenad. Bodil Liljeberg berättade om forna tider på Drumsö 
under en promenad från Tallbergsalléns östra ända till Kasinostranden och Villa Salin. 25 personer 
deltog. Under Helsingforsdagen 12.6. ordnades en svensk presentation av Drumsö Gård och Röda 
Villan. Bodil Liljeberg berättade om livet på gården. Sju personer deltog. 
 
Svenska gruppen har hållit kontakt per epost under året. Ett fysiskt möte kunde ordnas, den 21.10. 
i Röda Villan. Sju personer deltog. På svenska dagen 6.11. ordnades en mingelträff i 
Kasinostrandens paviljong. Pins och klistermärken delades ut. 20 personer deltog. 
 
Svenska gruppen har en epostlista med ett tjugotal deltagare, och en samordningsgrupp som 
består av Birgit Pomoell, Stefan Salonen, Jan Holmberg och Henrika Zilliacus-Tikkanen.  
 
Henrika Zilliacus-Tikkanen har skrivit en ledare, och några notiser på svenska, och stått till tjänst 
med översättningar av Drumsö-Sällskapets texter. 
 
 
2.6. Kulttuurityöryhmä 
 
Kulttuurityöryhmä joutui koronan takia odottamaan uuden toimintamuodon käynnistämistä 
pitkälle syksyyn. Muistojen teatteri ”Tarularu” käynnistyi tiistaina 12.10. nuorisotalo Apajassa. 
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Teatteriryhmään, joka lähti työstämään esittäjien omista muistoista teatteria, kutsuttiin julisteiden 
ja Lauttasaari-lehden välityksellä ikäihmisiä. Ryhmä kokoontui tiistaisin kello 14 -16 Apajassa 
kaikkiaan 11 kertaa. 
Muistojen teatterin ohjaajana ja käsikirjoittajana oli ytt/ilmaisuaineiden lehtori ja pitkän linjan 
harrastajateatteriohjaaja Leonie Hohenthal-Antin, joka on tuonut muistojen teatteri konseptin 
Suomeen Lontoosta. Musiikkipuolesta vastasi musiikin maisteri Päivi Järvinen. Kumpikin ohjaajista 
myös näyttelivät. 
 
Koska joulu oli tulossa, ryhmä lähti työstämään osallistujien lapsuuden joulumuistoista esitystä, 
tavoitteena esittää se Apajan viereiselle päiväkoti Sälenille ja myös lauttasaarelaisille. 
Esityksen nimeksi tuli ”Tule joulu, joudu aatto”. Esitys sisälsi runsaasti joululauluja ja jouluisia 
leikkejä, myös ruotsin kielellä. 
 
Esityspäivä oli 21.12. Tuomaan päivänä. Kello 14 tulivat päiväkotilaiset ja kello 15 lauttasaarelaiset. 
Esitys sai kummaltakin katsojajoukolta erittäin myönteisen vastaanoton. Myös esittäjät, jotka 
olivat 68 - 88 -vuotiaita, pitivät toimintaa erinomaisena ja erityisesti näin korona-aikana. 
Katsojia oli kummassakin esityksessä yli 20. 
Muistojen teatterissa mukana olivat: Leonie Hohenthal-Antin, Päivi Järvinen, Inga Packalen, Virpi 
Torri, Maija-Liisa Mattila, Irja Arpiainen, Maija Varma, Kielo Kankkunen. 
 
 
2.7. Taloustyöryhmä 
 
Työryhmän seurasi Seuran ja lehden taloudellista tilannetta ja valmisteli talousarvion seuraavalle 
toimintakaudelle.  
 
Työryhmän jäsenet: Nina Lukkari (puheenjohtaja), Juha Beurling-Pomoell, Leena Juntunen, Niklas 
Koskimies. 
 
 
 
3. HIILINEUTRAALI LAUTTASAARI 2030 -HANKE 
 
Lauttasaari – hiilineutraali kaupunginosa on osa Lauttasaaren ympäristöohjelmaa vuosille 2021-
2030, jonka avulla Lauttasaari tavoittelee hiilineutraaliutta. Hanke toteutetaan Seuran tavoitteiden 
ja arvojen mukaisesti lisäten asukkaiden tietoisuutta ja aktivoiden heitä toimimaan kulutuksesta 
syntyvien päästöjen vähentämiseksi. Tämä ohjelma auttaa ja nopeuttaa Helsingin 
hiilineutraalisuustavoitteen saavuttamista. 
 
Idea hankkeesta syntyi Katri Penttisen ideoimana jo vuoden 2020 puolella. Hankeen varsinaisen 
käynnistymisen sai aikaan lauttasaarelaisen aktiivin Eero Ahonalan yhteydenotto. Ahonala toimii 
nyt hankkeen projektikoordinaattorina. Hanke käynnistettiin virallisesti 12.1.2021 Punaisella 
huvilalla pidetyssä ensimmäisessä kokouksessa. 
 
Käytännön toiminnasta vastaa projektiryhmä ja sen tukena ovat asiantunteva ohjausryhmä sekä 
hiilineutraaliutta tukevat yritykset ja toimijat. Yhteistyössä Lauttasaaren yhteiskoulun opettajien ja 
oppilaiden kanssa kehitetään nuorille sopivia ilmastohankkeita. 
 
Hankkeen projektiryhmään kuuluvat: Nina Lukkari (pj), Auni-Marja Vilavaara (varapj), Eero Ahonala 
(projektikoordinaattori), Jessica Karhu, Lea Kauppi, Marja Lahtinen (sihteeri), Silja Lindblad, Katri 
Penttinen, Sanna Rintala, Saana Rossi Ja Helena Säteri.  
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Projektiryhmä kokoontui yhteensä 21 kertaa vuoden 2021 aikana. Ryhmä kokoontui varsinaisten 
kokousten lisäksi kolme kertaa Helenin kanssa. Palavereissa Helen kertoi, miten yhtiö aikoo luopua 
kivihiilen käytöstä ja siirtyä kohti hiilineutraaliutta. 
 
Projektiryhmä tutustui kesäkuussa Suomen Akatemian käynnistämään Climate Nudge-
hankkeeseen Turun yliopiston Paula Salon, Kaisa Vuoren ja Nils Sandmanin esittelemänä. Climate 
Nudge-hankkeessa helpotetaan yhteisöjä ja yksilöitä tekemään ympäristön tai terveyden kannalta 
parempia valintoja valinnanvapaus säilyttäen. Koska Climate Nudge-hankkeessa oli 
käynnistymässä lähtötietokysely, sovittiin, että Nils Sandman on mukana auttamassa Lauttasaaren 
lähtötietokyselyn kysymyksien laadinnassa. 
 
Pikakyselyhanke käynnistettiin perjantaina 8.10. Lauttiksessa pidettävällä tilaisuudella. Wott-
palautekyselylaitteita oli vuoden lopussa käytössä kahdeksassa toimipisteessä. Webropol Oy on 
tarjonnut kyselylaitteet ja niiden ohjelmiston Seuralle veloituksetta. Kysymykset liittyvät muun 
muassa liikkumiseen, kiertotalouteen, sähköautoihin, hävikkiruokaan ja kierrätykseen eli 
mahdollisimman laajasti erilaisiin toimiin, mistä jää hiilijalanjälki. Kyselyt tuottavat suuntaa antavia 
tuloksia ja toimivat asukkaille viestinä niistä asioista, joihin ilmastonmuutoksen torjunnassa 
kannattaa kiinnittää huomiota. Hankkeen projektiryhmä kerää vastauksista dataa jatkuvasti ja 
kertoo lauttasaarelaisille väliaikatietoja esimerkiksi Lauttasaari-lehdessä ja sosiaalisessa mediassa. 
 
Syyskuussa käynnistettiin yhteistyössä Lauttasaaren yhteiskoulun kanssa Hiilineutraali Lauttasaari 
2030 -hankkeen logon suunnittelukilpailu. Projektiryhmä äänesti parhaaksi työksi LYK:n 7S-luokan 
oppilaan Lumi Keskitalon ehdotuksen, joka valittiin hankkeen viralliseksi logoksi. Graafikko Kaisa 
Kartela muotoili logon paino-originaalit. 
 
Lauttasaarelaisten lähtötietokysely käynnistettiin marraskuun lopulla. Kantar TNS Oy:n toteuttama 
kysely valmistui vuoden loppuun mennessä. Puhelinkyselyssä haastateltiin 500 yli 18-vuotiasta 
asukasta. Lauttasaarelaiset ovat kyselyn mukaan valveutuneita ja hyvin tietoisia 
ilmastonmuutokseen liittyvistä haasteista. Kysely mahdollistui Helenin, Keskon ja S-ryhmän sekä 
Lauttasaaren seurakunnan tuella. Climate Nudge-kyselyn tulokset valmistuvat keväällä ja niiden 
tuloksia tulee olemaan mielenkiintoista verrata lauttasaarelaisten kyselyyn. 
 
Aloituskyselyn tuloksena hankkeen Ilmastopaneeliin 240 löytyi vapaaehtoista jäsentä. Tavoitteena 
on suorittaa seurantakysely määräajoin ja selvittää lauttasaarelaisten asenteissa, 
energiatehokkuudessa, jätteiden lajittelussa, liikkumisessa ja kulutuksessa tapahtuneita 
muutoksia.  
 
Lauttasaari-lehdessä julkaistaan säännöllisin välein kirjoituksia hiilineutraaliushankkeen 
edistymisestä ja Eero Ahonalan kirjoittamaa ilmastokolumnia. Sanna Rintala on koordinoi 
hiilineutraalihankkeen Instagram-sivuja. Vuoden loppupuolella käynnistettiin kotisivujen 
rakentaminen. Seura sai työtä varten Helsingin kaupungilta 2000 € avustuksen. 
 
Hankkeen ohjausryhmän muodostavat: Helena Säteri Lauttasaari (pj), Esa Nikunen Helsingin 
ympäristöjohtaja (varapj), Eero Ahonala Lauttasaari, Aida Helimäki Lykin oppilaskunta (1.9.2021 
alkaen), Mikael Hilden Suomen Akatemia, Matti Kalervo Kesko, Satu Kattilamäki S-Ryhmä, Niklas 
Koskimies Lauttasaaren Yrittäjät, Jouni Kivirinne Helen, Nina Lukkari Lauttasaari-Seura, Merja 
Penttinen VTT, Sanna Rauhansalo Miltton Oy, Axel Sjöstedt Lykin oppilaskunta (31.5. 2021 asti), 
Kai Sorokin Lauttasaaren srk, Pete Suhonen Lauttasaari-lehti, Tuuli Toivonen Helsingin yliopisto ja 
Elias Willberg Helsingin yliopisto. 
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Ohjausryhmä piti ensimmäisen kokouksensa 21.4.2021, jolloin hanke siirtyi virallisesti Seuran 
hankkeeksi. Ohjausryhmä kokoontui yhteensä 4 kertaa vuoden 2021 aikana. 
 
 
 
4. TAPAHTUMAT, TILAISUUDET JA STIPENDIT 
 
4.1. Lauttasaari-päivä ja Katujuhla 
 
Lauttasaari-päivien päätapahtumaa Katujuhlaa ei voitu järjestää koronatilanteen takia. Pandemia 
aiheutti jo toisen peräkkäisen peruuntumisen. Tapahtuman koordinaattoreiksi valittiin 
kulttuurituottamisen opiskelijat Marika Heiskanen ja Paula Ikonen. Tapahtuman suunnittelu oli jo 
pitkällä, kun pahenevan koronatilanteen takia elokuussa jouduttiin päättämään tapahtuman 
perumisesta.  
 
4.2. Larun Kymppi ja Larun Vitonen -juoksutapahtuma  
 
Seuran hallinnoiman juoksutapahtuman järjestelyt ulkoistettiin tänä vuonna saaren 
partiolippukunnille Lauttapartiolle ja Luotsitytöille. Tapahtumapäällikkönä toimi Matti Tanner.  
Tapahtuma onnistui hyvin ja sen tulos jäi plussan puolelle. Tapahtumaan osallistui 174 maksanutta 
osallistujaa, joista 153 Kympille ja 21 Vitoselle. Tavoitteena ollut 200 osallistujaa ei täyttynyt, 
mutta edellisen juoksun (2019) 94 osallistujan määrä ylitettiin reilusti.  
 
Kympillä kierrettiin perinteistä reittiä Lauttasaaren ympäri vastapäivään rantoja pitkin.  
Vitosella lähdettiin Kympin juoksijoiden perään ja jatkettiin Lemissaareen asti. Täällä Vitosen 
osallistujat kiersivät Lemissaaren ympäri ja lähtivät paluumatkalle samaa reittiä. Perinteisen 
kympin lisäksi kokeiltiin nyt ensimmäistä kertaa uutta viiden kilometrin reittiä, koska haluttiin 
tarjota vaihtoehto myös vähemmän liikuntaa harrastaville. 
 
4.3. Itsenäisyyspäivän juhlallisuudet 
 
Juhlallisuudet alkoivat perinteisesti sankarihaudoilla lipunnostolla, kenttäjumalanpalveluksella ja 
seppeleenlaskulla. Seurakunnan kamarikuoro Barcarola esiintyi melko kovasta pakkasesta 
huolimatta. Tilaisuus päättyi uusien partiolaisten antamaan juhlalliseen partiolupaukseen. 
Ruotsinkielinen kunnianosoitus pidettiin samassa paikassa muutamaa tuntia myöhemmin.  
 
Iltapäivän pääjuhla voitiin viime hetken kiristyneistä koronarajoituksista huolimatta järjestää 
lähitapahtumana koronapassin käyttöönoton myötä. Tilaisuus, jossa terveysturvallisuus oli 
tarkkaan huomioitu, järjestettiin tänä vuonna Lauttasaaren yhteiskoulun juhlasalissa kirkon ollessa 
vielä peruskorjauksessa. Paikalle saapui lähes 150 juhlavierasta. Ohjelma alkoi partiolaisten 
lippukulkueella, juhlapuheen pitäjäksi oli kutsuttu saarelainen kirjailija Outi Pakkanen. 
Huomionosoituksina jaettiin säätiön Pro Lauttasaari 2021 -mitalit Ami Mellerille ja Kaarina 
Autiolle, Seuran Vuoden lauttasaarelainen -mitali Ali Tikkalalle ja Lionsien mitali VPK:n 
nuorisotyölle. Musiikista vastasivat Lauttasaaren musiikkiopiston viulistit, Päivi Järvinen 
säkkipilleineen sekä Lauttasaaren Laulajat. Tilaisuuden päätösnumerona oli pitkän perinteen 
mukaisesti Sibeliuksen Finlandia Lauttasaaren orkesterin esittämänä. Maamme-laulua ei voitu 
yhteisesti laulaa, mutta yleisö kuunteli sen orkesteriesityksenä seisten. 
 
Tilaisuuden jälkeen oli tarjolla juhlakahvit koulun ruokasalissa, sali oli koristeltu sinivalkoisin 
lippunauhoin.  Seurakunnan juhlakahvitiimi Kaarina Aution johdolla vastasi tarjoilun 
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järjestämisestä, joka tänä vuonna oli erityisen haasteellista, koska koulun keittiötilat eivät olleet 
käytettävissä. Kaikki kuitenkin sujui hyvin ja lopputulos oli onnistunut.  
 
4.4. Muut Seuran järjestämät tilaisuudet ja tapahtumat 
 

 
  
8.5.            Seura järjesti saaren siivoustalkoot yhdessä muiden toimijoiden kanssa. 
 
16.5.   Seura osallistui perinteiseen kunnianosoitukseen ja seppeleenlaskuun 

sankarihaudoilla kaatuneitten muistopäivänä yhdessä Lauttasaaren säätiön ja 
seurakuntien kanssa.   

 
18.5. Saarikäräjät. Punaiselta Huvilalta striimattu vaalikeskustelu, jonka veti Talouselämän 

päätoimittaja Jussi Kärki. Kaikista valtuustopuolueista oli kutsuttu edustaja mukaan 
keskusteluun. 

 
12.6.   Lauttasaari-Seura osallistui Helsinki-päivään järjestämällä ulko-joogan Punaisen 

Huvilan pihapiirissä sekä toteuttamalla kaikille avoimen ruotsin kielisen 
historiakävelyn Lauttasaaressa. Kävelyn opastajana toimi Bodil Liljeberg. 

 
27.10.   Jäsenilta taloyhtiöjäsenille. Mukana yhteistyökumppani Helen. 
 

 
Lisäksi Seura toteutti kevään ja kesän aikana yhteensä 5 ”Tervetuloa naapuriksi” -
tilaisuutta Teams-online tapahtumina. Syksyllä toteutettiin useita Turvallisuus -
teemaisia luentoja ja pop-up tapahtumia kuukausittaisen teeman mukaisesti. 
Yhteensä tapahtumia oli syksyn aikana 12 kpl. Turvallisuus -tapahtumat olivat osa 
Helsingin Pelastusliitto HELPE ry:n kanssa toteutettua yhteystyötä. 

 
4.5. Osallistuminen vaikuttamistilaisuuksiin ja päättäjätapaamisiin 
 
20.1.2021 Kaupunkiympäristötyöryhmän ja Lauttasaari - Koivusaari -kaavoittajatiimin 

tapaaminen ajankohtaisista kaavoitus ja liikennesuunnitelmista 
 
26.1.2021 Kaupunkiympäristötyöryhmän ja Helsingin Satama Oy:n edustajien tapaaminen 

liittyen Länsisataman tulevaisuuden suunnitelmiin 
 
25.5.2021 Liikennesuunnittelija Olga Veikkolainen esitteli kaupunkiympäristötyöryhmälle 

ajankohtaisia liikenne- ja katusuunnitelmia. 
 
16.9.2021 Neuvottelu kaavoittajan ja kaupunkiympäristötyöryhmän edustajien kanssa Paseon 

saunahankkeesta. Asiasta jatkopalaveri 17.11.2021. 
 
1.12.2021 Kaupunkiympäristötyöryhmän ja Koivusaari - Lauttasaari -kaavoittajastiimin 

tapaaminen 
 
3.12.2021 Yleiskaavoittajien ja kaupunkiympäristötyöryhmän edustajien ja Jätkäsaari-Seuran 

tapaaminen liittyen Länsiväylän ympäristön osayleiskaavan valmisteluun 
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4.6. Stipendit  
 
Perinteiset stipendit saaren koululaisille jaettiin kevätlukukauden päätteeksi. Stipendin saa 
tunnustuksena hyvästä koulukäyttäytymisestä, sujuvasta yhteistyöstä luokkakavereiden kanssa  
sekä esimerkillisestä toisten huomioon ottamisesta. Valinnat tekevät opettajat. 
 
 
5. LAUSUNNOT JA KANNANOTOT 
 
6.2.2021 Vastaukset kaavoittajalle Vattuniemen keskustan asemakaavaa ja 

liikennesuunnitelmaa koskeviin kysymyksiin. Osa kommenteista huomioitiin kaavan 
jatkosuunnittelussa. 

 
23.2.2021 Kirjelmä liikenneinsinööri Olga Veikkolaiselle, kaupunkiympäristön toimialajohtajalle 

Mikko Aholle ja HSL:n toiminnanjohtaja Miikka Nykäselle bussipysäkkien sijoittelusta 
Heikkaan aukion läheisyydessä. HSL teki muutokset bussipysäkkeihin ryhmän 
esityksen mukaisesti. 

 
30.3.2021 Muistutus kaupunkiympäristölautakunnalle Pohjoiskaari 34-38 asemakaavan 

muutosehdotusta 
 
19.4.2021 Kirjelmä kaupunkiympäristölautakunnalle esittäen Koivusaaren asemakaavan 

muutosehdotusta uuteen valmisteluun 
 
25.5.2021 Lauttasaaren seurakunnalle ehdotus Mustasaaren tehtävien retkien järjestämiseksi. 

Koronan takia toteutus on siirtynyt myöhempään ajankohtaan. 
   
4.6.2021 Muistutus Ruukinlahdenpuiston länsiosan asemakaavan muutokseen sekä sen 

liitteenä olevaan viitesuunnitelmaan 
 
17.6.2021 Mielipide kaupunkiympäristötoimialalle Vattuniemen keskuksen 

asemakaavaluonnoksesta 
 
3.6.2021 Mielipide Veijarivuorenpuiston kahvila- ja saunarakennuksen asemakaavamuutoksen 

osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta. Mielipide huomioitu jatkosuunnittelussa. 
  
17.8.2021 Kommentit kaupunkiympäristötoimialalle Lauttasaarentien katusuunnitelmaan välillä 

Ruukinlahdentie – Isokaari 
 
20.8.2021 Valitus Vaasan hallinto-oikeudelle Etelä-Suomen aluehallintoviraston myöntämästä 

Koivusaaren meritäyttöjen vesi- ja ympäristölupapäätöksestä 
 
23.8.2021 Kirjelmä Helsingin kaupunginhallitukselle ja valtuustoryhmille esittäen Koivusaaren 

asemakaavan muutosehdotusta uuteen valmisteluun 
 
25.10.2021 Valitus Helsingin hallinto-oikeudelle kaupunginvaltuuston 8.9.2021 päätöksestä 

hyväksyä Koivusaaren asemakaava 
 
3.12.2021 Lausunto ympäristöministeriölle kaavoitus- ja rakennuslaki muutosehdotuksesta 
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17.12.2021  Muistutus kaupunkiympäristötoimialalle Vattuniemen keskustan asemakaavan 
muutosehdotusta 

 
19.12.2021 Kommentit yleiskaavoittajalle Länsiväylän varren osayleiskaavan 

osallistumisarviointisuunnitelman nettikyselyyn 
 
 
6.  VIESTINTÄ 
 
6.1. Lauttasaari-lehti  
 
Lauttasaari-Seura omistaa Lauttasaaressa ilmestyvän Lauttasaari-lehden. Kertomusvuosi oli lehden 
53. toimintavuosi.  

Lehti ilmestyi torstaisin 45 kertaa vuoden aikana. Lehti jaettiin Lauttasaaren koteihin ja yrityksiin 
suorajakeluna. Lisäksi lehden sai noutopisteistä, joita saarella oli toistakymmentä. Näköislehti 
julkaistiin Lehtiluukku.fi-palvelussa.  

Lehden viikoittainen painosmäärä oli noin 12 500 kpl.  

Koronasta huolimatta lehden ilmoitusmyynti kääntyi 15 prosentin kasvuun. Ilmoitusmyyntiä 
vauhditti erityisesti kesäkuun kuntavaalit, sekä edellisen vuoden syksyllä lanseerattu 
Ravintolaopas-ilmoitustuote. 

Lehden kulurakenteen sopeuttamista jatkettiin. Taittotyön alihankinnan hinta säilyi vuoden 2020 
alennetulla tasolla. Lehdelle luotiin uusia ilmoitustuotteita, kuten natiivimainos. Lehden ja Seuran 
verkkosivuille, joilla oli parhaimmillaan 20 000 käyttäjää kuukaudessa, myytiin ensimmäiset 
mainoskampanjat. 

Lauttasaari-lehden päätoimittaja oli tammi-helmikuun Juha Beurling-Pomoell, ja maaliskuun alusta 
sairauslomalta palannut Pete Suhonen. Lehden toimittajana jatkoi Katja Pesonen, 
ilmoitusmyynnistä ja hallinnosta vastasi Leena Valtola. Lehden taitto ostettiin Juha Korhoselta.  

Lehden painotalo vaihtui kilpailutuksen myötä. Lauttasaari-lehti painettiin Suomalaisessa 
Lehtipainossa Kajaanissa. 

Lehden jakelusta koteihin ja yrityksiin Lauttasaaressa vastasi Posti. Telinejakelu ostettiin Miika 
Käpymäeltä.  

  

6.2. Muu viestintä 
 
Seuran ja lehden verkkosivuja lauttasaari.fi päivitettiin aktiivisesti lehden uutisilla ja Seuran 
kannanotoilla. Verkkosivuilla vieraili parhaimmillaan 20 000 käyttäjää kuukaudessa.  
 
Jäsenkirjeitä ei jäsenmaksulaskukirjeen lisäksi poikkeusvuonna lähetetty. Seura ja lehti näkyivät 
somekanavista Facebookissa, Instagramissa ja Twitterissä.  
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7. JÄSENET, ORGANISAATIO, TOIMITILAT JA TALOUS 
 
7.1. Jäsenet  
 
Toimintavuoden toukokuussa ylimääräisessä jäsenkokouksessa hyväksyttiin uusi taloyhtiöjäsenyys 
ja sen asuntomäärien mukaan porrastetut jäsenmaksut. Taloyhtiöjäsenyys oikeuttaa osallistumaan 
Seuran järjestämiin info- ja verkottumistilaisuuksiin, joissa Lauttasaari-Seura jakaa Lauttasaaren 
kaupunkiympäristön muuttumiseen ja kehittymiseen liittyvää ajankohtaista tietoa. Lisäksi Seuran 
kumppanit kertovat taloyhtiöille suunnatuista uusista kiinnostavista palveluista sekä 
rahanarvoisista eduista taloyhtiöjäsenille. 
 
Vuonna 2021 seuraan liittyi 64 jäsentä, joista 12 taloyhtiötä. Vuoden lopussa jäsenmäärä oli 1014. 
  
7.2. Kunniajäsenet 
 
Kunniajäseniä toimintavuoden lopussa oli viisi: Markku Tanner, Juhani Railo, Tom Hynninen, Ville 
Elomaa ja Katri Penttinen. 
 
7.3. Seuran kokoukset  
 
Seuran sääntömääräinen kevätkokous pidettiin 25.3. ja sääntömääräinen syyskokous 25.11. 
Ensimmäinen pelkästään etäkokouksena, jälkimmäinen yhdistettynä lähi- ja etäkokouksena.  
 
Ylimääräinen jäsenkokous pidettiin 17.5., jolloin hyväksyttiin uusi taloyhtiöjäsenyys ja sen 
asuntomäärien mukaan porrastetut jäsenmaksut. 
 
7.4. Hallitus  
 
Seuran ja hallituksen puheenjohtajana toimi Nina Lukkari ja varapuheenjohtajana Juha Beurling-
Pomoell. Hallituksen jäsenet olivat Jukka Tulkki, Tuula Meres-Wuori, Mikko Eräkangas, Leena 
Juntunen, Leena von Hertzen, Ville Elomaa ja Henrika Zilliacus-Tikkanen. Varajäseniä olivat Niklas 
Koskimies, Aino Antin ja Katariina Aaltonen.  
 
Hallitus kutsui sihteerikseen Seuran hallintopäällikkö Leena Valtolan.  
 
 Hallitus kokoontui 11 kertaa ja pääasiassa etäkokouksina. 
 
7.5. Jäsenyydet ja edustukset 
 
Seura on Suomen Kotiseutuliiton ja sen aluejärjestön Helkan eli Helsingin Kaupunginosayhdistykset 
ry:n jäsenyhdistys. Helkan hallituksessa Seuraa edusti Nina Lukkari. 
 
Seura on Medialiiton ja Uutismedian liiton jäsen.  
 
Seuralla on vakituinen hallituspaikka Lauttasaaren Vanhustentalosäätiön hallituksessa. Hallituksen 
jäsenenä oli Katri Penttinen ja varajäsenenä Auni-Marja Vilavaara. 
 
7.6. Tilintarkastajat 
 
Seuran tilintarkastaja oli KHT Pasi Puranen ja varatilintarkastaja KHT Pertti Sundqvist. 
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7.7. Henkilökunta 
 
Seuran päätoimisina toimihenkilöinä kertomusvuonna olivat hallintopäällikkö Leena Valtola ja 
toimittaja Katja Pesonen sekä sivutoimisena toimihenkilönä päätoimittaja Pete Suhonen. 
 
7.8. Toimitilat 
 
Seuran toimisto ja Lauttasaari-lehden toimitus jatkoivat toimintaansa Koneen Säätiön omistamissa 
tiloissa Punaisella Huvilalla. Tiloihin päästiin muuttamaan vuoden 2018 keväällä huvilan täydellisen 
remontin jälkeen. Kahden työhuoneen ja sosiaalitilojen lisäksi Seuran käytössä on kokoushuone, 
johon mahtuu 20 henkeä. Lisäksi Seura sai tarvittaessa käyttää alakerran yhteisötilaa sopimuksen 
mukaan. 
 
7.9. Talous 
 
Lauttasaari-Seura on yleishyödyllinen yhdistys, jonka kustantaman mainosrahoitteisen Lauttasaari-
lehden toiminta on elinkeinotoimintaa. 
 
Seuran merkittävin rahoitus tulee Lauttasaari-lehden ilmoitusmyynnistä. Pandemia aiheutti 
edelleen myynnille omat haasteensa. Mainosmyynnille tärkeä lisä oli runsas kuntavaalimainonta. 
Mediamyynti kasvoi 15 prosenttia edelliseen vuoteen verrattuna.   
 
Muut rahoituskanavat olivat jäsenmaksut, myytävät tuotteet ja avustukset. Seura sai toiminta-
avustukset Helsingin kaupungilta ja Lauttasaaren säätiöltä.  
 
 

 
 
 

Lauttasaari-Seura – Drumsö-Sällskapet ry:n hallitus 


